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Vážení tištínští občané,
po celý rok jsme slyšeli neustálé skloňování tématu pandemie, které neustává 
ani po nadějných vyhlídkách s nastavenými pravidly a doporučeným očkováním.  
A ani s příchodem období pokojných svátků se stav v naší společnosti nelepší. Jak 
se hodit do lepší pozitivnější nálady, se těžko radí. Doufám, že alespoň v období 
léta, kdy pandemie na krátký čas ustoupila, jste si oddychli a spočinuli v rámci 
možností svých dovolených a celkem dlouho trvajících slunečných dnů. Přesto 
bych Vás chtěla společně s informacemi z Tištína povzbudit i nyní k optimistic-
kým myšlenkám, minimálně na radostný čas, čas Vánoc. 

                                                                            Alena Wagnerová
starostka

Přesně před rokem jsme v tomto období dokončovali práce na chodnících a par-
kovacích stáních  v ulici Zámostí. V letošním roce došlo ke kontrolám a násled-
ným proplacením dotací, které jsme na tuto akci měli přislíbené. Nebylo to zcela 
administrativně jednoduché, celá etapa představovala vjezdy k domům, podélná 
parkovací stání, průběžný chodník a dvě místa pro přecházení chodců. Dotace 
byly poskytnuty Ministerstvem pro místní rozvoj, Olomouckým krajem a evrop-
skou unií prostřednictvím integrovaného regionálního operačního programu a ve 
spolupráci s místní akční skupinou Hanácký venkov. Každá dotace má svá pravi-
dla a uznatelné a neuznatelné náklady a já jsem moc ráda, že jsme snížili kombi-
nací tří dotačních titulů nemalý podíl obce k financování a po projití kontrolami 
byly dotace zdárně proplaceny. 
 
Před touto akcí byla započata kabelizace nízkého napětí ze strany firmy E.on, 
nyní společností E-dg. A společně s touto akcí došlo k uložení kabelů pro naše 
nové veřejné osvětlení v Zámostí. Tato ulice prošla změnou téměř po padesáti 
letech, kdy se zhruba v roce 1973 zrealizoval chodník na pravé části zástavby. 
Chodník tehdy lemovaly pásy s rudými růžemi, které se do námi prováděné re-
konstrukce zachovaly pouze u domu č.  p.66a to díky tomu, že se o záhon vzorně 
starala paní Štěpánková. Jak vypadala ulice za mostem před více jak padesáti lety, 
ještě před budováním chodníku v roce 1973, si můžete porovnat na objevené 
historické fotografii. Přesto, že byly k projektu a realizaci některé připomínky 
a kritiky, jsem přesvědčena, že výsledek je pozitivní minimálně v tom, že téměř 
každá nemovitost, kde to technicky bylo možné, má místo pro parkování vozidla 
na podélném stání a rovněž byla doplněna zeleň s volbou původní odrůdy hrušní, 
které v ulici nechyběly v minulosti. Důležitým kritériem při poskytnutí dotací bylo 
nezpochybnitelné zlepšení bezpečnosti chodců.  

SLOVO STAROSTKY OHLÉDNUTÍ 

Vážení občané,
Děkujeme za Vaše životní zkušenosti, moudrost, lásku a obětavost. 
S blížícími se svátky přejeme hodně zdraví, štěstí, žádné starosti a spoustu 
radostí!

                                           S úctou zastupitelé městyse Tištína

Šťastné Vánoce Šťastné Vánoce 
a úspěšný nový rok 2022a úspěšný nový rok 2022
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 Rok 2021 navázal v investičních akcích především pokračováním kabelizace 
veřejného osvětlení a to ve třech lokalitách: k Těšicím, do Vývozu a od náměstí ke 
hřbitovu. Představovalo to zemní kabeláž, instalaci nových stožárů se zřízenými 
odstupy dle norem a nová úsporná Led svítidla v počtu 25 kusů. Přitom zvýši-
la osvětlenost vzhledem ke starým a již nevyhovujícím svítidlům, kterých bylo 
původně 20. Výstupem projektu jsou funkční a úsporné soustavy svítidel veřej-
ného osvětlení, které budou spolehlivě a dlouhodobě sloužit. Letošní realizací 
této investiční akce nové veřejné osvětlení přispělo ke zvýšení bezpečnosti všech 
účastníků dopravního provozu na pozemních komunikacích v Tištíně a zlepšilo 
estetický vzhled. I zde jsme měli realizaci podpořenou dotací z olomouckého kra-
je.
 Společně pokračovala i kabelizace vedení sítě nízkého napětí. Vím, že napětí 
to pro dotčené občany bylo veliké, i pro nás, kteří jsme rychlost tempa realizační 
firmy nedokázali ovlivnit. Přesto, že předpokládané smluvní ujednání hovořilo 
o harmonogramu na čtyři měsíce, nečekaně se akce protáhla až do konce listo-
padu. Výstup kabelizace s odstraněním nadzemního vedení je velmi pozitivním 
výsledkem a jsem ráda, že se po dlouhodobých přípravách a jednáních se zá-
stupci e-onu tento projekt zrealizoval. Odstraněno bylo při této akci celkem 50 
betonových sloupů nízkého napětí, z nemovitostí bylo demontováno 63 kusů 
střešníků, ne každá nemovitost střešník měla a 14 kusů zedních konzol. Zároveň 
byla demontována nevzhledná a nevyhovující trafostanice u mostu a nahrazena 
novou u splavu.  Společně se do výkopů přiložily chráničky pro optickou síť in-

ternetu firmy Infos. Chtěla bych 
touto cestou poděkovat všem, 
kteří přispěli s trpělivostí k reali-
zaci akce. Operativně se vyjádřili 
svým souhlasem k projektu pro 
stavební povolení a územnímu 
řízení.  Sáhnout do svědomí by 
si měli ti, kteří zdržovali projekt 
svoji liknavostí a spekulacemi 
k vyjádření pro povolení, což 
akci brzdilo. Někteří se dokon-
ce k dnešku nevyjádřili vůbec a 
mysleli si, že se realizace neusku-
teční, ale i na tyto případy zákon 
pamatuje. Zejména vzhledem 
k vyřízeným dotačním prostřed-

kům na chodníky v Zámostí hrozilo, že dotaci nebudeme moci využít z časo-
vých  důvodů. Ale vše se nakonec stihlo!

Nyní je v projektové přípravě další část úseku Tištína a to od pošty po konec 
obce k Nezamyslicím. Samotný termín  fyzické realizace však není znám a bude 
představovat ve stejném duchu naši přípravu na  kabelizaci veřejného osvětlení 
v daném úseku.

V místech, kde nezasahovaly výkopy pro zemní uložení kabelu jsme se rozhodli 
i na podnět občanů instalovat čtyři solární svítidla. Efektivní a ekologická volba 
není závislá na zdroji ze sítě a nemá provozní náklady. Jedno z těchto světel je 
umístěno u dětského hřiště u stezky. Stožár obsahuje i novinku, která nemá v na-
šem regionu obdobu. Přídavné zařízení se stojanem na kolo obsahuje kompresor 
pro dofouknutí bicyklů projíždějících cyklistů a nabíječku s USB zásuvkou, která 
umožňuje dobití mobilních telefonů.

Rozšířením našeho venkovního sportovního areálu o dvě nové vybavenosti v ob-
lasti podpory sportu nejen dětí a mládeže jsme udělali radost sportovcům. Loka-
lita, která byla předurčena pro toto využití nejen v našem územním plánu, plat-
ném od roku 2009, ale využití plochy podél fotbalového hřiště bylo plánováno již 
našimi předchůdci v sedmdesátých letech minulého století. Pro nás bylo neleh-
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kým úkolem vykoupit pozemky a 
projekt stavebně povolit a sehnat 
potřebnou dotaci na financová-
ní, což se podařilo. Při plánování 
byly slyšet hlasy, pro koho se to 
buduje nebo kdo tam tenis bude 
hrát, že v Tištíně tenisty nemáme. 
Máme i tenisty, malé i velké, starší 
a mladší a máme také volejbalis-
ty, florbalisty a ostatní sportující 
občany, kteří nabízeného areálu 
rádi využívají. Jelikož se obavy je-
dinců nepotvrdily, těší nás, že si 
tedy brzy po slavnostním otevření 
našlo sportoviště svoje příznivce.  
Stejně tak i dětské hřiště má svoje 
uživatele v dětech s rodiči, kteří si 
tuto zónu našli pro svoje procház-
ky či aktivní odpočinek. 
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V rámci povolených demoličních výměrů jsme z naší vykoupené vyloučené zá-
stavby odstranili čtyři stavby a to č. p. 43, 44, 100 a 208. Místa v budoucnu 
najdou účelné využití. K demolicím máme připraveny ještě tři další domy.

Dne 5. 11. 2021 nabyla účinnost Změna č.1 Územního plánu Tištín. Na přípravě 
změny územního plánu jsme společně s pořizovatelem, což byl Odbor územní-
ho plánování Magistrátu města Prostějova pracovali od loňského září. Přesto, že 
bylo vydání Změny územního plánu pořizováno ve zkráceném postupu, z  hle-
diska legislativních termínů tento proces trval více jak rok a to považujeme za 
úspěch, vzhledem k přátelské spolupráci úředníků daného odboru z Prostějova a 
zpracovatelem- zvoleným urbanistou Ing. Arch. Petrem Malým.
Ihned po nabytí platnosti územního plánu jsme požádali odbor územního pláno-
vání o schválení studie zástavby pro lokalitu U stezky, která bude řešit vymezení 
stavebních míst, parcelaci, infrastrukturu, veřejná prostranství a etapizaci. Touto 
problematikou a projekční přípravou se budeme zabývat v příštím roce.

MIKROREGION SE BAVÍ, HRUŠKA 2021.
Naše omlazené nadějné družstvo.



10 11

SYSTÉM ODPADOVÉHO HOSPODÁŘSTVÍ 
A NOVÉ VYHLÁŠKY, PLATNÉ OD 1. 1. 2022

CO BY MĚL KAŽDÝ O SYSTÉMU VĚDĚT

CYKLUS SVOZU ODPADŮ:

Aktivita pořízení separovaných nádob na plasty do domácností a na třídění dal-
ších odpadů byla naší reakcí na novou odpadovou legislativu, platnou od 1. ledna 
2021. Od července tedy můžete plast třídit doma a zajistili jsme svoz z domác-
ností. Zároveň vás informujeme o platnosti nových obecně závazných vyhlášek, 
které jsme vydali s účinností od 1. 1. 2022 a mají dopad na poplatkovou povin-
nost. Místní poplatek za obecní systém odpadového hospodářství činí od ledna 
700, -Kč na občana. Vzhledem ke zvyšujícím se nákladům na svoz všech odpa-
dových komodit se nám ceny za služby svozu odpadů šplhají nahoru. Proto se na 
vás obracíme s výzvou o zvýšení pozornosti ke třídění odpadů.

Snažíme se z ekologických a také z ekonomických důvodů co nejvíce snížit množ-
ství vyprodukovaného směsného komunálního odpadu. Toho lze dosáhnout dů-
kladnějším tříděním odpadu. Poplatky za ukládání směsného komunálního od-
padu na skládku se každoročně zvyšují a v budoucnu bude zakázáno ukládat 
neupravený směsný komunální odpad na skládku.
Princip je jednoduchý: Více tříděného odpadu,  méně směsného odpadu uklá-
daného na skládku = úspora finančních prostředků vynakládaných na provoz 
systému nakládání s odpadem.

Pokud je ještě domácnost, která nepodepsala smlouvu o výpůjčce a nevyzvedla 
si žlutou nádobu na plasty, může tak učinit kdykoliv v úřední dobu.
Upozorňujeme, že nádoby na plast umístěné na separačních hnízdech mají sní-
ženou četnost vývozu, používejte tedy co nejvíce vypůjčené nádoby a třiďte 
doma přímo v domácnostech.

Druh odpadu Četnost vývozu
Směsný komunální odpad 1 x za 14 dní
Papír a plast, sklo barevné a bílé 1 x za měsíc, z domácností plast 

a   separační hnízda
Bioodpad dle provozu kompostárny, 

operativně
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TERMÍN SVOZU SMĚSNÉHO ODPADU:

TERMÍNY SVOZU PLASTŮ:

Informace občanům:
1. Od středy 22. 12.2021 do pondělí 3. 1. 2022 na úřadě městyse čerpáme  
 dovolenou.
2. Poplatky za odpadové hospodářství, ze psů a z nájmů zahrádek na rok 2022  
 se začnou vybírat od středy 5. 1. 2022 

každé liché úterý v měsíci, první svoz v roce 2022 připadá na úterý 4. 1. 2022 

pondělí vždy po čtyřech týdnech, první svoz v roce 2022 připadá na 3. 1. 2022; 
a další pak: 31. 1.; 28.2.; 28. 3.; 25. 4.; 23. 5.; 20. 6.; 18. 6.; 15. 8.; 12. 9.; 10.10.; 
7. 11.; 5. 12.;

Tak takto teda ne! 
Nová televize udělala jistě velkou radost! Zaměňovat veřejné prostranství za 
smetiště není dobrou vizitkou civilizované společnosti! 

Cyklus přeplněnosti nádob se nedá odhadnout, dodržujte prosím vyhlášku 
ve smyslu zachování pořádku v okolí separačních hnízd. V případě, že je ná-
doba plná, odneste si svůj odpad domů a vyčkejte na její vyprázdnění.
Děkujeme.

V období od úterý 21. 12 do úterý 27. 12 2021 bude před samoobsluhou 
přistaven kontejner na PAPÍR – kartony z vánočních svátků. Využijte této 
příležitosti, uložte tam papírový odpad, ale dbejte pořádku v okolí veřejného 
prostranství.  

Rok 2020
Hana       Szmigielská 
Karolína   Břečková
Jan          Horna

Kateřině Liškové a Jakubu Mojtkovi

Rok 2021
Natálie     Mlynarčíková
Eliška       Balašová
Jakub, Antonín  Fidermák
Monika     Faltýnková
Daniela    Mlýnková
Marek      Břečka
Rozálie    Koutská
Anne Marie   Beránková
Valérie     Volfová

Jaroslav  Sedláček                              
Vlastislav Kosmák
Pavla Raclavská                             
Marta Horáková
Emil Tvarůžek                               
Miluše Dostálová
Ludmila Prnková                                
Zdeněk  Ferenčík
Ladislav  Francírek                              
Oldřich Havlíček
Zdeňka Tvarůžková                          
Jaroslav Zavadilík
Alena Prokopová                            
Jana Grigarová
Eliška Spálovská
Marta Hájková

Kateřina Svobodová
Anna Fidermáková
Mária Gabrišáková
Jiří Horňák
Břetislav Doleček
Emil Fidermák
Irena Zapletalová
Helena Prokopová
Rostislav Svoboda
Jaroslava Časarová
Jana Francírková
Anna In Santi
Jarmila Prokopová
Milena Bártová
František Kubeš
Marie Chalupová

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

K NAROZENÍ NOVÝCH OBČÁNKŮ 
BLAHOPŘEJEME

K UZAVŘENÍ SŇATKU A KE SPOLEČNÉMU 
MANŽELSKÉMU ŠTĚSTÍ PŘEJEME:

BLAHOPŘEJEME JUBILANTŮM, KTEŘÍ OSLAVILI 
SVÁ VÝROČÍ: 06/20-12/21

Marie Dudová
Josef Spálovský
Pavla Raclavská
Božena Urbánková
Jana Prášilová
Bronislav Cetkovský
František Baštář
Ludmila Šmídová
Jiří Formánek
Pavel Kotek
Přemysl Duda
Václava Dolečková
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Rok 2020
Bohumil Zavadilík                               
Ing. Marie   Gazdová
Božena    Otáhalová                                
Růžena     Šrámková
Ing. Alois     Kyjovský                                
Marie        Možná
Hedvika    Baštářová

Rok 2021
Vincent   Ferenc                                     
Jan        Frehar
Josef       Možný                                     
Pavla     Raclavská
Marie      Kolářová                                 
Margita  Procházková
Pavel      Chybík                                     
Ludmila  Otáhalová
Jan         Prokop

SE ZÁRMUTKEM VĚNUJEME VZPOMÍNKU 
NAŠIM ZEMŘELÝM SPOLUOBČANŮM

VZPOMÍNKA:
Na sklonku roku 2020 jsme ztratili dlouholetou 
kronikářku naší obce paní Marii Gazdovou. Zá-
pisy v naší pamětní knize vedla po dobu téměř 
dvaceti let. Její kresby, kterými doplňovala infor-
mace z kulturního dění v naší obci vtiskly nesma-
zatelné poselství o nás příštím generacím. 
Jsem velice ráda, že na pokračování v postu 
kronikářky naváže studentka Adéla Dostálková, 
která bude zaznamenávat současné dění z živo-
ta našeho Tištína. Kresba Ing. Gazdová

Autor P. Malý
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SLOVO DUCHOVNÍHO SPRÁVCE

Srdečně vás všechny zdravím… Tentokrát bych rád nechal za sebe 
mluvit tento obraz, který nám může pomoci lépe se připravit na 
příchod světla do těch našich „temnot“ - tedy všeho, co nás ně-
jak znechucuje, zachmuřuje, demotivuje,…. Ano, Vánoce jsou  
o právě této připomínce, kterou ale my chceme a máme přetvářet 
ve skutečnost. Naštěstí On – Bůh je tím zdrojem světla, my se 
jen snažme toto Světlo odrážet do sebe, našeho života a všech  
a všeho kolem nás.

Přijď Pane a staň se prosím zdrojem naší upřímné radosti, lásky 
a pokoje! To vám všem, pro následující dobu adventní, vánoční  
i celý příští rok ze srdce přeje a vyprošuje, váš pan farář  
         
                                                                                              P. Marek


